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Přítomni: Drobil Přemysl, Fiury Roman, Jurčík Miloslav, Klenovská Renata, Kuciánová 

Zdeňka, Hanák Vítězslav, Olšina Jaroslav, Řezáč Vladimír, Scheichenostová 

Romana, Sokolínský Ivo, Vrána Martin 

Zasedání řídil:     Vítězslav Hanák, starosta obce 

Jmenováni byly ověřovatele zápisu:  pan Miloslav Jurčík a pan Ivo Sokolínský 

Starosta jmenoval zapisovatele zápisu: paní Věra Stratilová 

V. veřejné zasedání bylo zahájeno v   18:03 hod. 

 

1) zahájení 
 

Předsedající, starosta Vítězslav Hanák, zahájil zasedání přivítáním všech přítomných  

a konstatoval, že je přítomna nadpoloviční většina zastupitelů a zastupitelstvo je tedy usnášení 

schopné. 

Předsedající dále přítomné seznámil s pořadem VII. veřejného zasedání zastupitelstva obce 

Zborovice a přečetl všechny body programu, které byly následující: 

1) Zahájení, 

2) zpráva starosty obce, 

3) zpráva předsedy kontrolního výboru, 

4) zpráva předsedy finančního výboru, 

5) zpráva předsedy kulturní komise, 

6) žádost o souhlas a příslib podpory pro Středisko ranné péče EDDUCO Zlín, z.s.,   

7) žádost o souhlas a příslib podpory Společnost pro rannou péči, pobočka pro zrak 

Olomouc,  

8) žádost o souhlas a příslib podpory Sociální služby města Kroměříže, p.o.,  

9) žádost o poskytnutí dotace nebo finančního daru Sociální služby města Kroměříže, p.o.,  

10) žádost o výstavbu dětského hřiště, 

11) revokace usnesení č. XXXI/4, ze dne 29. června 2022,  

12) veřejnoprávní smlouva č.11/2023,  

13) rozpočtové opatření č. 11/23,  

14) záměr výstavby hasičské zbrojnice, 

15) záměr opravy nevyhovujícího hygienického stavu sklepních prostor základní školy 

Zborovice, 

16) záměr opravy střechy šaten, tribuny a zahrádky hospody na hřišti,  

17) záměr výstavby polyfunkčního domu,  

18) záměr rekonstrukce bytů v domu čp.12 – penzion,  

19) záměr opravy šaten herců sokolovna,  

20) diskuze – sestavení rozpočtu pro rok 2024/ rozpočtové opatření,  

21) závěr.  
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Předsedající vyzval k diskuzi o předloženém programu veřejného zasedání. 

Nikdo z přítomných se do diskuze nepřihlásil. 

Předsedající dal hlasovat o schválení předloženého pořadu VII. veřejného zasedání 

zastupitelstva obce. 

Pro:  11  

Proti:  0 

Zdržel se: 0  

 

usnesení č. VII/2023/1: Zastupitelstvo obce schvaluje program VII. veřejného zasedání 

zastupitelstva obce. 

 

2) zpráva starosty obce 
 

Předsedající všechny přítomné seznámil se zprávou starosty obce. 

 

„Dámy a pánové, přítomní zastupitelé, v úvodu zprávy starosty obce shrnu uplynulé období od 

posledního veřejného zasedání, které proběhlo 29. června. Krásným úvodem do měsíce 

července byla kulturní akce po děti s názvem Hurá na prázdniny, kterou uspořádala kulturní 

komise obce Zborovice 30. června v odpoledních hodinách v areálu DZP, tímto bych chtěl 

poděkovat zlínskému kraji za poskytnutí stinné plochy, která přišla vhod všem zúčastněným. 

Konec června, začátek července byl ve znamení zmatků kolem TJ Pilany Zborovice, která již 

16. června ohlásila, jménem předsedy pana Marka Šprni, ukončení všech soutěžních 

fotbalových utkáních na hrací ploše hřiště ve Zborovicích s tím, že toto rozhodnutí podmínila 

technicky nevyhovujícím zázemím šaten, které měla dlouhodobě od obce bezplatně, dá se říci 

za údržbu, kterou neprováděla dostatečně, propůjčeny. Tímto jsme se rozloučili po dlouhých 

88 letech s kopanou ve Zborovicích, z TJ Pilany Zborovice nadále zůstává činný jen oddíl šachu 

pod vedením místopředsedy TJ Pilany Zborovice pana Mojmíra Prachaře a oddíl stolního 

tenisu. U příležitosti vzpomínky na příchod slovanských věrozvěstů Cyrila a Metoděje byla na 

budovu obce umístěna 5. července vlajka Moravy, která byla o den později nahrazena obecním 

praporem. Pod taktovkou SDH Zborovice proběhla tradiční červencová noc, které již sloužil 

nový taneční parket mezi sokolovnou a víceúčelovým hřištěm. První a druhá polovina července 

patřila v obci k odstranění vad na silnicích v ulicích Za Nádražím, k asfaltování dlouho 

slibovaných komunikací k RD čp.436, RD čp. 199 a RD čp. 439. Tyto položené koberce sníží 

prašnost u školy a školky nebo sníží množství splachu z polí do kanalizace. Byly opraveny 

chodníky u bytových domů čp.335 až 340 a víceúčelové stavby s čp. 446.  Koncem měsíce 

července bylo realizováno dětské hřiště v Medlově. Obecními pracovníky byly naše obce 

systematicky chystány na blížící se hody. Hody v Medlově byly zajišťovány SDH Medlov, který 

zároveň oslavil 80. let od založení. To byl důvod, proč letos chyběly již klasické hodové 

disciplíny, jako hod kladivem nebo pití piva na čas. Místo nich se postaralo SDH Medlov  
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o výstavu hasičské techniky od ruční pumpy - koněspřežky, přes skříňovou avii, až po Tatru 148 

v provedení cisterny. Medlovský sobotní večer zakončilo večerní a noční vystoupení rockové 

skupiny Akredis, v nočních hodinách doprovázené neplatícími podnapilými návštěvníky, kteří 

se postarali o řádný rozruch nejen v našich obcích. Nedělní mše svatá u kapličky byla po 

technické stránce zajištěna ze strany SDH Medlov, který stejně jako v minulosti zajistil 

koncertní vystoupení dechové hudby Zdounečanky. Hody ve Zborovicích byly ve znamení 

páteční zábavy pod bubny skupiny TTQ (dříve Tip Top Q), sobota se skupinou Milenium  

a nedělní oddechová část hodů s koncertem dechové hudby Skoroňáci. Začátek měsíce září, 

klasicky znamená nástup dětí po prázdninách do školy Děti do první třídy přivítala paní 

místostarostka společně se starostou Troubek – Zdislavic. Všechny děti čekala nově opravená 

podlaha v umývárnách před jídelnou, která byla dříve často trnem v oku při kontrolách 

bezpečnosti nebo hygieny. V září pracovníci obce pokáceli uschlé stromy nad Medlovem, SDH 

Zborovice uspořádalo noční soutěž v požárním útoku, které se zúčastnilo přes 35 družstev. Na 

hřišti se uskutečnil první ročník Gulášfestu a koštu štrůdlů, kterého se zúčastnilo 7 soutěžících 

družstev v kategorii kotlíkového guláše. Díky dobrovolnické práci bylo na hřišti otevřeno nové 

výdejné místo, které jak se ukázalo, v průběhu hodů a v průběhu noční soutěže hasičů, bylo 

dlouhodobě potřeba. Tímto bych rád poděkoval všem zúčastněným dobrovolníkům. 

Vážení zastupitelé, závěrem Vás seznámím s rozpočtovými opatřeními provedenými 

z pravomoci starosty obce. Jedná se o rozpočtové opatření č.8/23 zveřejněné dne 25.7.2023, 

rozpočtové opatření č.9/23 zveřejněné dne 10.8.2023 a rozpočtové opatření č. 10/23, 

zveřejněné dne 12.9.2023. Tato rozpočtová opatření byla provedena z důvodů dorovnání 

položek rozpočtu pro rok 2023. 

Vážené dámy, vážení pánové, děkuji za Vaši pozornost.  

 

Starosta v závěru zprávy poděkoval všem za pozornost a sdělil, že zastupitelstvo bere zprávu 

starosty obce na vědomí, včetně provedených rozpočtových opatření. 

 

3) zpráva předsedy kontrolního výboru 
 

Starosta předal slovo panu předsedovi kontrolního výboru, aby seznámil přítomné se zprávou 

předsedy kontrolního výboru. 

Protokol o kontrole č. 4 

KONTROLNÍHO VÝBORU – obce Zborovice 

 

Datum kontroly: 4. 9. 2023 

Místo kontroly: OÚ Zborovice 
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Předmět kontroly: Kontrola se týkala plnění vybraných usnesení z VI. Veřejného zasedání 

zastupitelstva obce, které se konalo dne 29.6.2023 

- usnesení č. VI/2023/8: Zastupitelstvo obce schvaluje odměnu pro předsedu kulturní komise 

ve výši 3574,- Kč/měsíc a členy kulturní komise odměnu ve výši 2.979,- Kč/měsíc s platností 

od vzniku usnesení včetně. 

Kontrolní výbor na základě předložených mzdových listu členů a předsedy kulturní komise 

zkontroloval výši odměn vyplacených za měsíc červen a červenec 2023. Odměna za měsíc 

červen byla krácena dle usnesení, za měsíc červenec byly odměny vyplaceny dle schválené výše 

podle usnesení. 

- usnesení č. VI/2023/9: Zastupitelstvo obce schvaluje: a) zprávu č. 319/2022/EKO o výsledku 

přezkoumání hospodaření obce za rok 2022 b) závěrečného účtu obce Zborovice a souhlasu 

s celoročním hospodařením za rok 2022 a to bez výhrad c) účetní závěrky obce za rok 2022 

d) přijetí opatření k nápravě zjištěných chyb a nedostatků: - k § 219 odst.1 zákonu  

s administrátory veřejných zakázek - k nerozhodnutí o peněžitých plnění poskytovaných 

fyzickým osobám, které nejsou členy zastupitelstva obce - vyplacené finanční prostředky 

dotčení vrátí, a to z odměny, která jim náleží v měsících červnu a červenci 2023. 

Kontrolní výbor zkontroloval zveřejnění závěrečného účtu za rok 2022, jak na úřední desce, tak 

způsobem umožňujícím vzdálený přístup. Závěrečný účet obce za rok 2022 byl zveřejněný dne 

25.7.2023 což je v souladu se zákonem č. 250/2000 Sb. – zveřejnění dokumentu do 30 dnů od 

schválení. 

Dále proběhla kontrola mzdových listů fyzických osob, které nejsou členy zastupitelstva obce, 

ze kterých je zřejmé, že odměny, které byly chybně vyplaceny byly v měsících červnu a červenci 

vráceny – odměny za tyto měsíce, byly kráceny o neoprávněně vyplacené částky. 

- usnesení č. VI/2023/10: Zastupitelstvo obce schvaluje rozpočtové opatření č. 7/2023. 

Kontrolní výbor prověřil zveřejnění rozpočtového opatření dle zákona č. 250/2000 Sb.  

– rozpočtové opatření byla zveřejněno na úřední desce i přístupem umožňujícím dálkový 

přístup dne 10.7.2023 co je v souladu se zákonem – zveřejnění do 30 dnů od schválení. 

- usnesení č.VI/2023/11: Zastupitelstvo obce souhlasí s pronájmem části pozemku parc. 

č. 1360/9 v k.ú. Zborovice na základě žádosti evidované pod číslem jednacím OUZB-

1204/2023 paní L. Vybíralové, tedy o část pozemku o velikosti asi 5,5x8m v ceně 1,60Kč/m2 

bez DPH/ rok. 

Kontrolní výbor prověřil uzavření nájemní smlouvy s paní L. Vybíralovou. Nájemní smlouva byla 

uzavřena dne 24.7.2023, a to v souladu s usnesením č. VI/2023/11. 

- usnesení č.VI/2023/12: Zastupitelstvo obce souhlasí s prodejem části pozemku parc.č. 158 

o velikosti asi 60m2 , v ceně 8,- Kč/m2 bez DPH. Veškeré náklady spojené s prodejem hradí 

kupující. Kupujícím je pan R. Němec. 
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Kupní smlouva zatím nebyla uzavřena, kupující si musí zajistit geometrický plán a na základě 

něho bude připravena kupní smlouva. 

- usnesení č.VI/2023/13: Zastupitelstvo obce Zborovice souhlasí s poskytnutím dotace  

z rozpočtu obce ve výši 57.660,- Kč pro pokrytí vyčíslených předpokládaných ztrát 

provozovatele Pošty Partner společnosti ELEDA s.r.o.. Poskytnutá dotace bude sloužit pro 

zabezpečení poštovních služeb do konce roku 2023 v současných prostorách Pošty Partner 

Zborovice za běžné provozní doby pobočky. V případě uzavření provozu pošty bude částka 

poměrně krácena. 

Veřejnoprávní smlouva nebyla uzavřena, neboť pokud se jedná o částku nad 50 tisíc, je třeba, 

aby tuto smlouvu schválilo zastupitelstvo obce. O tomto bude dnes zastupitelstvo obce jednat. 

Navrhovaná opatření: Žádná. 

Doporučení kontrolního výboru: Pořizování audionahrávek z veřejného zasedání. Vybudování 

dětského hřiště na parcele č. 68/5 k.ú. Zborovice, na základě žádosti podepsané 49 rodiči dětí 

ve věku 0-6let, kterých je ve Zborovicích evidováno 78 k datu 31.12.2022. 

Za kontrolní výbor: 

Roman Fiury 

Vladimír Řezáč 

Šárka Fiury 

Zborovice dne 4. 9. 2023 

 

Starosta poděkoval předsedovi kontrolního výboru za přednesení zprávy a sdělil, že 

zastupitelstvo bere zprávu předsedy kontrolního výboru na vědomí. 

 

4) zpráva předsedy finančního výboru 
 

Starosta předal slovo panu předsedovi finančního výboru, aby seznámil přítomné se zprávou 

předsedy kontrolního výboru. 

Zpráva z činnosti finančního výboru 3/2023 

 

Kontrolní výbor se sešel dne 6. září 2023 v odpoledních hodinách v kanceláři starosty obce.  

Na vyžádání poskytla účetní obce členům finančního výboru pokladní doklady za období leden 

– červenec 2023. Za každý měsíc je v šanonu vytištěný Pokladní deník, který je podepsaný 

pokladní a starostou obce. Dále se každý měsíc po zaúčtování tiskne pokladní deník včetně 
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zaúčtování, který podepisuje účetní obce a starosta obce. Jelikož obecní úřad přijímá 

k platbách i platební karty, jsou transakce platební kartou na zvláštní sestavě, ke které jsou 

přiloženy denní uzávěrky z platebního terminálu.  

U příjmových pokladních dokladů je vždy podpis pokladníka a osoby odpovědné ke schválení 

hotovostní operace, kterou je starosta obce. U výdajových pokladních dokladů je navíc podpis 

příjemce. Kontrola neshledala chybu, že by pokladní doklady nebyly řádně podepsány. Ke všem 

výdajovým dokladům jsou přiloženy prvotní doklady a doklady o úhradě, prvotní doklady, 

kterou jsou na termopapíru jsou okopírovány, aby byla zachována průkaznost účetních 

dokladů. Zůstatek pokladny k 6.9.2023 souhlasil s předloženou pokladní hotovostí. 

Všechny kontrolované příjmy a výdaje byly řádně zaúčtované, a to jak na nákladové a výnosové 

účty, tak do rozpočtové sklady. 

Další rozsáhlejší kontrola proběhne do konce měsíce října a bude kontrolovat náplň 

jednotlivých paragrafů a položek v rozpočtu, zvláště se budou rozklíčovat paragrafy a položky 

které se každoročně neopakují – jako investiční akce, mimořádné opravy aj. – s výsledkem z této 

kontroly bude možné pracovat při sestavování rozpočtu na rok 2024. 

Miloslav Jurčík, předseda výboru ………… 

Ivo Sokolínský, člen výboru   ………… 

Zdeněk Kubánek, člen výboru ………… 

 

Starosta poděkoval předsedovi finančního výboru za přednesení zprávy a sdělil, že 

zastupitelstvo bere zprávu předsedy finančního výboru na vědomí. 

 

5) zpráva předsedy kulturní komise 
 

Starosta předal slovo panu předsedovi kulturní komise, aby seznámil přítomné se zprávou 

předsedy kulturní komise. 

Schválením zastupitelstva obce byla na posledním veřejném zasedání 29. 6. 2023                    

zřízena kulturní komise ve složení: 

- Předseda komise: Přemysl Drobil 

- Členové komise: Mgr. Iva Hamadová a Hana Klabalová 

 

Komise je iniciativním a poradním orgánem starosty obce. Organizuje kulturní, společenské  

a sportovní akce, které jsou financovány nebo dotovány z prostředků obce. 

Komise se schází pravidelně dle potřeby, nejméně 1 x za měsíc. Ze své činnosti je zodpovědná 

starostovi obce. 
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Aby bylo možné akce zajišťovat a koordinovat, komise si vytvořila tým aktivistů ze všech 

společenských a zájmových organizací a příspěvkových organizací. 

Kdo tedy měl o spolupráci zájem, byl pozván na 1. informativní schůzku 3. 7. 2023, od které 

se odvíjí naše činnost. 

K dnešnímu dni se komise sešla 4 x a mimo to probíhala i dílčí jednání členů, která operativně 

řešila zajišťování akcí. Celý kulturní tým se kromě svolávaných schůzek účastnil  

i samotných oslav a dalších akcí jako organizátoři. 

Komise projednávala tuto problematiku: 

- Příprava plánu práce do konce roku 2023 

- Příprava a organizace akce „Hurá na prázdniny“ 

- Zajištění a příprava Hodů 2023 

- Příprava obecní zábavy 

- Příprava, organizace a zajištění adventu ve Zborovicích a Medlově 

Na říjnovém jednání se chceme zabývat plánem činnosti na rok 2024 a obsazeností sokolovny 

v roce 2024. 

V nadcházejícím období budou probíhat Halloweenské oslavy, rozsvícení vánočního stromu, 

Mikuláš, vánoční koncert a taneční zábava se skupinou Polygon, která se koná 14. 10. 2023 

v sokolovně. 

O všech akcích je veřejnost včas informována prostřednictvím webu obce, plakáty a místním 

rozhlasem. 

 

Starosta poděkoval předsedovi kulturní komise za přednesení zprávy a sdělil, že zastupitelstvo 

bere zprávu předsedy kulturní komise na vědomí. 

 

6) žádost o souhlas a příslib podpory pro Středisko 
ranné péče EDDUCO Zlín, z.s., 

 

Předsedající předložil zastupitelstvu žádost o souhlasné stanovisko s rozvojem sociální služby 

rané péče a příslib finanční podpory na rok 2024 pro Středisko ranné péče UDDUCO Zlín, z.s.. 

Přítomné seznámil s obsahem žádosti a vyzval k diskuzi nad projednávaným bodem. 

Nikdo z přítomných se do diskuze nepřihlásil. 

Předsedající dal hlasovat o schválení souhlasného stanoviska s rozvojem sociální služby rané 

péče a příslibem finanční podpory na rok 2024 pro Středisko ranné péče EDDUCO Zlín, z.s.. 

 

Pro:  1 (Scheichenostová) 
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Proti:  8 

Zdržel se: 2 (Řezáč, Olšina)  

 

Usnesení nevzniklo, souhlas a příslib podpory nebyly podpořeny. 

 

7) žádost o souhlas a příslib podpory Společnost pro 
rannou péči, pobočka pro zrak Olomouc,  

 

Předsedající předložil zastupitelstvu žádost o souhlas s rozvojem terénní sociální služby raná 

péče a příslib finanční podpory na rok 2024 pro Společnost pro rannou péči, pobočka pro zrak 

Olomouc. Přítomné seznámil s obsahem žádosti a vyzval k diskuzi nad projednávaným bodem. 

Nikdo z přítomných se do diskuze nepřihlásil. 

Předsedající dal hlasovat o schválení souhlasu s rozvojem terénní sociální služby raná péče  

a příslibu finanční podpory na rok 2024 pro Společnost pro rannou péči, pobočka pro zrak 

Olomouc. 

 

Pro:  0 

Proti:  10 

Zdržel se: 1 (Scheichenostová)  

 

Usnesení nevzniklo, souhlas a příslib podpory nebyly podpořeny. 

 

8) žádost o souhlas a příslib podpory Sociální služby 
města Kroměříže, p.o. 

 

Předsedající předložil zastupitelstvu žádost o souhlas s rozvojem sociálně terapeutické dílny 

Hanáček a příslib finanční podpory na rok 2024 pro Sociální služby města Kroměříže, p.o.. 

Přítomné seznámil s obsahem žádosti a vyzval k diskuzi nad projednávaným bodem. 

Nikdo z přítomných se do diskuze nepřihlásil. 

Předsedající dal hlasovat o schválení souhlasu s rozvojem sociálně terapeutické dílny Hanáček 

a příslibu finanční podpory na rok 2024 pro Sociální služby města Kroměříže, p.o.. 

 

Pro:  2 (Scheichenostová, Řezáč) 

Proti:  9 

Zdržel se: 0 
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Usnesení nevzniklo, souhlas a příslib podpory nebyly podpořeny. 

 

9) žádost o poskytnutí dotace nebo finančního daru 
Sociální služby města Kroměříže, p.o., 

 

Předsedající předložil zastupitelstvu žádost o poskytnutí dotace nebo finančního daru pro 

Sociální služby města Kroměříže, p.o.. Přítomné seznámil s obsahem žádosti, výši požadované 

podpory a vyzval k diskuzi nad projednávaným bodem. 

Nikdo z přítomných se do diskuze nepřihlásil. 

Předsedající dal hlasovat o souhlasu poskytnutí dotace nebo finančního daru pro žadatele 

Sociální služby města Kroměříže, p.o. ve výši 161.223,- Kč na rok 2024. 

 

Pro:  3 (Scheichenostová, Řezáč, Olšina) 

Proti:  7 

Zdržel se: 1 (Klenovská)  

 

Usnesení nevzniklo, souhlas a příslib podpory nebyly podpořeny.  

 

10) žádost o výstavbu dětského hřiště, 
 

Předsedající předložil zastupitelstvu žádost o vybudování dětského hřiště, přijatou pod číslem 

jednacím OUZB-0989/2023 dne 5.5.2023. Součástí podané žádosti je i místo, kde by bylo 

vhodné hřiště pro děti vybudovat, tedy pozemek parc.č. 68/5 v k.ú. Zborovice. Přítomné vyzval 

k diskuzi nad projednávaným bodem. 

Starosta obce uvedl, že by se do záměru měla uvést výše záměru a doplnil, že hřiště by mělo být 

umístěno vedle workoutového hřiště na ulici Sokolské. Pan zastupitel Fiury se dotazoval, zda 

by se v tomto místě vykácely stromy – starosta uvedl, že to bude záležet na velikosti hřiště, ale 

upozornil, že v případě vykácení stromů, by nebylo hřiště zastíněno. Starosta uvedl, že hrací 

prvky odhaduje na cenu 0,75 mil. korun a že se jedná pouze o záměr a konečná částka se může 

lišit. Paní místostarostka Kuciánová uvedla, že je třeba brát v potaz, že dětí ve věku 0-6 let 

máme v obci asi 70 a prvky by tedy měly být pro děti této věkové kategorie, hřiště by tak mohlo 

být využíváno také mateřskou školkou. Pan zastupitel Fiury doplnil, že pro děti této věkové 

kategorie v obci hřiště chybí. Starosta obce navrhl výši záměru 0,75 mil. Pan zastupitel Jurčík 

souhlasil s návrhem 0,75 mil. s tím, že do příštího zasedání zastupitelstva obce by se vybraly 

hrací prvky a tím by se výše záměru mohla upřesnit. 
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Předsedající dal hlasovat o souhlasu se záměrem vybudování dětského hřiště na pozemku 

prac.č. 68/5 v k.ú. Zborovice ve výši záměru 0,75 mil. Kč. 

 

Pro:  11 

Proti:  0 

Zdržel se: 0 

 

usnesení č. VII/2023/2: Zastupitelstvo obce schvaluje záměr výstavby dětského hřiště na 

pozemku parc.č. 68/5 v k.ú. Zborovice ve výši záměru 0,75 mil. Kč. 

 

11) revokace usnesení č. XXXI/4, ze dne 29. června 
2022 

 

Předsedající seznámil přítomné se žádostí o bezúplatný převod pozemků do vlastnictví 

Zlínského kraje. Z důvodů sloučení některých pozemků, je nutné revokovat usnesení č.XXXI/4, 

ze dne 29. června 2022, případně na základě zveřejnění záměru bezplatného převodu přijat nové 

usnesení tak, aby nebylo v kolizi s platným číslováním pozemků.  Předsedající vyzval k diskuzi 

nad projednávaným bodem. 

Do diskuze se nikdo nepřihlásil. 

Předsedají dal hlasovat o souhlasu revokací usnesení č.XXXI/4 ze dne 29. června 2022. 

 

Pro:  11 

Proti:  0 

Zdržel se: 0 

 

usnesení č. VII/2023/3: Zastupitelstvo obce souhlasí s revokací usnesení č.XXXI/4 ze dne 

29. června 2022. 

 

12) veřejnoprávní smlouva č.11/2023 
 

Předsedající předložil zastupitelstvu návrh veřejnoprávní smlouvy č.11/2023, pojednávající  

o poskytnutí účelové neinvestiční dotace ve výši 57.660,- Kč pro zajištění provozu Pošty 

partner v obci Zborovice. Předsedající vyzval přítomné k diskuzi nad projednávaným bodem. 

Do diskuze se nikdo nepřihlásil. 

Předsedající nechal hlasovat o schválení veřejnoprávní smlouvy č.11/2023, uzavíranou mezi 

Obcí Zborovice a ELEDA s.r.o. – výše dotace 57.660,- Kč. 
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Pro:  11 

Proti:  0 

Zdržel se: 0 

 

usnesení č. VII/2023/4: Zastupitelstvo obce schvaluje veřejnoprávní smlouvu č. 11/2023, 

uzavíranou mezi Obcí Zborovice a ELEDA s.r.o. – výše dotace 57.660,- Kč. 

 

13) rozpočtové opatření č.11/23 
 

Předsedající předal slovo předsedovi finančního výboru, aby přítomné seznámil s návrhem 

rozpočtového opatření č.11/2023. Po seznámení s návrhem rozpočtového opatření vyzval 

předsedající k diskuzi nad projednávaným bodem. 

Do diskuze se nikdo nepřihlásil 

Předsedající vyzval zastupitele k hlasování o souhlasu s předloženým návrhem rozpočtového 

opatření č.11/2023. 

 

Pro:  11 

Proti:  0 

Zdržel se: 0  

 

usnesení č. VII/2023/5: Zastupitelstvo obce schvaluje rozpočtové opatření č. 11/2023. 

 

14) záměr výstavby hasičské zbrojnice 
 

Předsedající předložil přítomným zastupitelům sdělení o udělení dotace na základě přijaté 

Žádosti o poskytnutí individuální podpory v rámci spolufinancování Programu MV – GŘ HZS 

ČR – Dotace obcím pro jednotky sborů dobrovolných hasičů obcí, a dále zastupitelům předložil 

k prostudování návrh smlouvy, upravující práva a povinnosti příjemce dotace mezi 

poskytovatelem dotace – Zlínským krajem a příjemcem dotace Obcí Zborovice. Vyzval 

přítomné k diskuzi nad předloženým návrhem o Smlouvě o poskytnutí dotace. 

Paní zastupitelka Scheichenostová se dotazovala, zda termín dokončení stavby 30.10.2024 je 

reálný – starosta uvedl, že ano, že stavba by měla být dokončena na přelomu července a srpna 

roku 2024. Dále se paní zastupitelka Scheichenostová dotazovala, zda v ceně je započtena také 

demolice objektu a likvidace odpadu ze střechy – starosta uvedl, že objekt se nebude demolovat, 

že se jedná o rekonstrukci, a že cena je dle projektu, který počítá s veškerými pracemi. Starosta 
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obce doplnil, že dnes byl termín k podání cenových nabídek do výběrového řízení, do kterého 

přišlo 6 nabídek. 

Předsedající dal hlasovat o schválení návrhu Smlouvy o poskytnutí dotace č. D/4407/2023/HK 

mezí Zlínským kraj a obcí Zborovice. 

Pro:  11 

Proti:  0 

Zdržel se: 0 

 

usnesení č. VII/2023/6: Zastupitelstvo obce schvaluje Smlouvu o poskytnutí dotace  

č. D/4407/2023/HK mezi Zlínským krajem a obcí Zborovice. 

 

Předsedající seznámil členy zastupitelstva s rozpočtovou cenou výstavby hasičské zbrojnice, 

která je ve výši 13.1 mil. Kč bez DPH, alokované dotace jsou z MV ve výši 4,5 mil. Kč a 0,5 

mil. Kč z Krajského úřadu Zlínského kraje. Vyzval přítomné k diskuzi nad projednávaným 

bodem 

Do diskuze se nikdo nepřihlásil 

Předsedající vyzval zastupitele k hlasování o souhlasu se záměrem výstavby hasičské zbrojnice. 

 

Pro:  11 

Proti:  0 

Zdržel se: 0  

 

usnesení č. VII/2023/7: Zastupitelstvo obce schvaluje záměr výstavby hasičské zbrojnice 

za 13,1mil. Kč. 

 

15) záměr opravy nevyhovujícího hygienického stavu 
sklepních prostor základní školy Zborovice  

 

Předsedající seznámil zastupitele se stávajícím stavem sklepních skladů ZŠ Zborovice. Jako 

jediné možné a konečné řešení navrhl zastupitelům přemístění stávajících skladů do nově 

zbudovaných prostor, nových chladících boxů v garážích ZŠ. Pro realizaci je nutné zpracovat 

projektovou dokumentaci, přesun řešit s hygienickou stanicí, proto je potřeba zajistit projektové 
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řešení, které navrhne odborná osoba. Po seznámení se záměrem vyzval všechny přítomné 

k diskuzi nad projednávaným bodem. 

Starosta obce doplnil, že dříve se uvažovalo školu okopat a použit hydroizolaci, ale toto řešení 

není vhodné. Paní Scheichenostová se dotazovala, kde by byly boxy umístěny, zda by tím nebyla 

ztížena práce zaměstnanců školní jídelny – starosta obce uvedl, že by tomu tak nebylo, že by 

byly v dosahu 10 metrů a ještě by odpadly schody do sklepa. Starosta obce uvedl, že by bylo 

vhodné, aby se všichni zastupitelé šli do těchto prostor podívat, protože právě v této době je 

problém zřetelně vidět – není možným řešením jen odčerpávat vodu, neboť vlhkost je ve stěnách. 

Pan Šprňa uvedl, že boxy jsou dobrá varianta. 

Předsedající vyzval zastupitele k hlasování o souhlasu se záměrem zhotovení nových chladících 

boxů, s předpokladem nákladů 0,8 mil. Kč. 

Pro:  11 

Proti:  0 

Zdržel se: 0  

 

usnesení č. VII/2023/8: Zastupitelstvo obce schvaluje záměr zhotovení nových chladících 

boxů v garážích základní školy Zborovice, pro zajištění hygienických požadavků školní 

kuchyně ve výši 0,8 mil. Kč. 

 

16) záměr opravy střechy šaten, tribuny a zahrádky 
hospody na hřišti  

 

Předsedající seznámil zastupitele se záměrem opravy střechy šaten, tribuny a zahrádky hospody 

na hřišti. Střecha by byla opravena komplexně, tedy mimo hospodu na celém objektu parc. 

č. 1095 a zbývající části objektu parc.č. 853 vše v k.ú. Zborovice. Střecha by měla být 

zhotovena z izolačních panelů, zadní část objektu parc.č. 1095 by měla být podezděna a sklon 

střechy sjednocen, plocha střechy asi 375m2, předpokládaná hodnota záměru 1,0 mil. Kč. Po 

seznámení starosta vyzval přítomné k diskuzi nad projednávaným bodem. 

Paní zastupitelka Scheichenostová se dotazovala, zda 1,0 mil. je cena za opravu celé střechy, 

že v rozpočtovým opatření byla částka 500 tisíc. Starosta uvedl, že vycházel z cenové nabídky, 

ve které byla i střecha nad hospodou a dle toho odhaduje tento záměr na 1,0 mil.  

Předsedající vyzval zastupitele k hlasování o souhlasu se záměrem opravy střechy šaten, 

tribuny a zahrádky hospody na hřišti ve výši 1,0 mil.  

Pro:  11 

Proti:  0 
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Zdržel se: 0  

 

usnesení č. VII/2023/9: Zastupitelstvo obce souhlasí se záměrem opravy střechy šaten, 

tribuny a zahrádky hospody na hřišti. Předpokládaná hodnota záměru 1,0 mil. Kč. 

 

17) záměr výstavby polyfunkčního domu 
 

Předsedající seznámil zastupitele se záměrem výstavby polyfunkčního objektu. Ubezpečil 

zastupitele o stavebním povolení s nabitou právní mocí, upřesnil předpokládanou cenu, a to 

soupisem stavebních prací a dodávek který je ve výši 47.234.114,- Kč vč. DPH. Vyzval všechny 

přítomné k diskuzi, nad záměrem výstavby novostavby polyfunkčního objektu ve Zborovicích, 

podle projektové dokumentace pro provedení stavby vypracované autorizovaným architektem 

Ing. arch. Tomášem Karasem s číslem zakázky 183/19, na pozemku parc.č. 182, 195, 196, 197, 

198 a 449 vše v k.ú. Zborovice. 

Paní zastupitelka Scheichenostová uvedla, že je o výstavbě polyfunkčního domu dlouhodobě 

diskutováno, ale poprvé se bude hlasovat o záměru výstavby. Žádala o projektovou 

dokumentaci, která ji nebyla zpřístupněna, a proto žádá, aby nebylo přijato usnesení. Starosta 

obce uvedl, že paní zastupitelka může hlasovat jak chce, pro proti nebo se zdržet, předchozí  

i toto zastupitelstvo odvedlo dobrou práci a nepovažuje za vhodné, aby ji tímto paní zastupitelka 

mařila. Paní Scheichenostová uvedla, že nechce zrušit záměr výstavby, aby se mohla 

rozhodnout chtěla nahlédnout do projektové dokumentace. Při osobním jednání se starostou 

obce jí bylo sděleno, že si má poslat žádost o nahlédnutí do projektové dokumentace, což 

učinila. Starosta obce uvedl, že jí na žádost odpověděl, aby upřesnila, do které části projektové 

dokumentace chce nahlédnout. Paní Scheichenostová uvedl, že do části projektové 

dokumentace, ze které budou zřejmé, rozměry, rozmístění všech komponentů, a že jako 

stavebník by měl vědět, ze které projektové dokumentace toto bude zřejmé – což měl sám 

usoudit. Starosta uvedl, že není od toho, aby usuzoval on, ale čekal na odpověď, kterou část 

projektové dokumentace paní zastupitelka požaduje. 

Paní Scheichenostová dále upozornila, že v roce 2019 bylo přijato usnesení na projektovou 

dokumentaci ve výši 644 tis. a následně v záměrech na roky 2022-2026 byla schválena 

projektová dokumentace na 1,2 mil., což je o 600 tisíc více. Starosta vyzval paní zastupitelku, 

aby uvedla, jak se toto týká záměru výstavby polyfunkčního domu, o které se jedná. Paní 

zastupitelka Scheichenostová sdělila, že chtěla mít kompletní informace a také informace  

o tomto, jak se schvalovaly záměry na projektovou dokumentaci, chtěla informovat ostatní 

zastupitele a občany. 

Paní Scheichenostová se dále dotazovala, jak se bude výstavba polyfunkčního domu financovat, 

zda se obec zadluží. Starosta obce uvedl, že v tuto chvíli není schopný říct, zda bude akce 

financovaná z nějaké dotace, nebo jen z rozpočtu obce. 
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Předsedající vyzval zastupitele k hlasování o souhlasu se záměrem výstavby novostavby 

polyfunkčního objektu ve Zborovicích na pozemku parc.č. 182, 195, 196, 197, 198 a 449, vše 

v k.ú. Zborovice, podle projektové dokumentace pro provádění stavby vypracované Ing. arch. 

Tomášem Karasem s číslem zakázky 183/19, s předpokládanou cenou 47,25 mil. Kč. 

Pro:  9 

Proti:  0 

Zdržel se: 2 (Scheichenostová, Klenovská)  

 

usnesení č. VII/2023/10: Zastupitelstvo obce souhlasí se záměrem výstavby novostavby 

polyfunkčního objektu na pozemku parc.č. 182, 195, 196, 197, 198 a 449, vše  

v k.ú. Zborovice, podle projektové dokumentace pro provádění stavby vypracované Ing. 

arch. Tomášem Karasem s číslem zakázky 183/19, s předpokládanou cenou 47,25 mil. Kč. 

 

18) záměr rekonstrukce bytů v domě čp.12 – penzion 
 

Předsedající seznámil přítomné se záměrem postupné rekonstrukce bytů v domě čp.12 – 

penzion. Jedná se o postupnou obnovu všech bytů, které jsou nyní úplatně pronajímány na 

základě nájemních smluv na dobu určitou. Rekonstrukce bytů bude prováděna z důvodu 

zvýšených standardů, zvýšení komfortu jednotlivých uživatelů, snížení spotřeb energií 

jednotlivými obyvateli. Předsedající vyzval přítomné k diskuzi nad tímto projednávaným 

bodem. 

Pan zastupitel Drobil se ptal, kolik bytů je nyní neobsazených – starosta uvedl, že jsou to dva 

byty a že rekonstruovat by se mělo po třech bytech kvůli stupačkám. Paní Kuciánová uvedla, že 

tato rekonstrukce je výhledová, neboť by se opravdu mělo rekonstruovat po třech bytech. 

Předsedající dal hlasovat o souhlasu s předloženým záměrem postupné rekonstrukce 

jednotlivých bytů v domě čp. 12 – penzionu, s předpokladem nákladů 0,25 mil na byt- vnitřní 

rozvody vody, zařizovací předměty, podlahy, elektro a omítky, tedy postupné 9 x 0,25mil 

s taktem 3 byty v roce. 

Pro:  11 

Proti:  0 

Zdržel se: 0 

 

usnesení č. VII/2023/11: Zastupitelstvo obce souhlasí se záměrem postupné rekonstrukce 

bytů v domě čp.12 – penzion, s předpokladem realizace 3 byty v roce s předpokládanými 

náklady 0,25 na byt. 
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19) záměr opravy šaten herců sokolovna 
 

Předsedající předložil přítomným, záměr opravy šaten herců v sokolovně. Jedná se o poslední 

část sokolovny, vyjma kotelny, sklepů, a bytu správce, která ještě nebyla obcí Zborovice 

opravena. První cenovou nabídkou je výroba nábytku, která byla doložena buďto v dýze 

s nabídkou 0,30 mil nebo v laminu s nabídkou 0,25mil. Předpokládaná cena elektroinstalací, 

omítek, malby, nové podlahy, dveří je asi 0,3 mil. Předpokládaná cena je asi 0,6 mil. Kč. 

Předsedající vyzval přítomné k diskuzi nad tímto projednávaným bodem. 

Nikdo se do diskuze nepřihlásil. 

Starosta dal hlasovat o souhlasu s předloženým záměrem opravy šaten herců s předpokládanou 

hodnotou 0,6 mil. Kč. 

 

Pro:  11 

Proti:  0 

Zdržel se: 0 

 

usnesení č. VII/2023/12: Zastupitelstvo obce souhlasí se záměrem opravy šaten herců na 

sokolovně, s předpokladem celkové výše asi 0,6mil. Kč. 

 

20) diskuze – sestavení rozpočtu pro rok 2024/ 
rozpočtové opatření 

 

Starosta obce uvedl, že je třeba, aby se začalo pracovat na přípravě rozpočtu obce na rok 2024. 

Předpokládá, že příjem z RUD na rok 2024 bude asi 27 milionů korun. Uvedl, že zastupitelům 

zaslal dopis a nový ceník od společnosti DEPOZ – s dopisem i novým ceník společnosti 

seznámil přítomné občany – uvedl, že jelikož se jedná o zvýšení poplatků za uložení odpadů na 

skládce, bude třeba i s tím pracovat při sestavování rozpočtu a při výpočtu místního poplatku 

za obecní systém odpadového hospodářství. Požádal paní ředitelky příspěvkových organizací, 

aby návrhy na provozní příspěvky zřizovatele předložily do konce měsíce října, aby se s nimi 

mohlo v rozpočtu pracovat. Upozornil, že peníze, které nám chodí z RUD na děti v základní  

a mateřské škole nepokrývají požadavky příspěvkových organizací. Uvedl, že by se měly řádně 

prodiskutovat vize a potřeby organizací, ale také občanů na rok 2024. 

Paní Scheichenostová navrhovala, že by bylo vhodné, aby se v obcích umístily kontejnery na 

nápojové kartony – neboť si nastudovala, že tento odpad je dále dobře využitelný a získává se 
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z něj také dlouhé celulózové vlákno. Starosta se dotazoval paní zastupitelky, zda má i zjištěné, 

jak nákladný by byl svoz tohoto vytříděného odpadu, uvedl, že zavedení třídění tohoto odpadu 

je možné v případě, že se změní obecně závazná vyhláška obce a že by bylo vhodné před tím 

zjistit, jak nákladný pro obec svoz tohoto odpadu bude. Paní Scheichenostová uvedla, že toto 

zjištěné nemá, ale považuje za vhodné, aby měli občané možnost tento odpad zvlášť třídil  

a nedával se do směsného komunálního odpadu. Pan Horák uvedl, že si myslí, že rozhodné je 

kolik svoz tohoto odpadu bude obec stát, zda se to vyplatí a poté uvažovat o změně obecně 

závazné vyhlášky. Pan Sokolínský doplnil, že dlouhé celulózové vlákno s tímto odpadem 

nesouvisí, a že se jedná pouze o recyklovaný papír. Paní zastupitelka Scheichenostová 

oponovala, že tomu tak není, že si informace a recyklování nápojových kartonů načetla. 

Starosta obce k sestavování rozpočtu na rok 2024 uvedl, že je třeba, aby i spolky a církve podaly 

žádosti do konce měsíce října – uvedl, že přestože není sestavený systém přidělování dotací, je 

třeba spolky podpořit a s jejich požadavky pracovat při sestavování rozpočtu na rok 2024. 

Paní Klenovská uvedla, že starosta obce zaslal zastupitelům podklady k získání dotace na 

opravu sportovního zařízení – za což poděkovala – a zajímala se, zda se bude o dotaci žádat 

dle zpracovaného projektu nebo se při opravách sportovního zařízení půjde cestou postupných 

oprav. Starosta uvedl, že na hřiště máme zpracovaný „trezovový“ projekt, který je schválený, 

má stavební povolení a dříve byl oceněný ve výši 31 milionů – kdy se jedná o celkovou 

rekonstrukci s tím, že by byly prostory zbourány a vystavěny znovu. Uvedl, že stavební povolení 

propadne v únoru 2024 – což je důležitá věc při hodnotících kritériích při přidělování dotace, 

další zda jsou prostory využívány školou, školkou a je areál přístupný. Nebrání se tomu, ale při 

dotaci 70/30 je zřejmé, že spoluúčast obce by byla asi 10,5 mil., což by se muselo promítnout 

v návrhu rozpočtu na rok 2024. Pan Šprňa uvedl, že o této dotaci jako předseda TJ Pilana 

Zborovice z.s. ví a považuje využití tohoto dotačního titulu za jedinečnou možnost. Uvádí, že 

projekt je hotový, stál nemálo peněz, brzy propadne stavební povolení. Dále uvádí, že žádost se 

může podat a pokud bude schválená může se od ní odstoupit – považuje tedy za vhodné, aby se 

žádost podala a vyzývá zastupitele, aby se k tomuto jednotlivě vyjádřili. Starosta uvádí, že se 

již vyjádřil, že je to o sestavení rozpočtu na rok 2024. Pan Šprňa vyzývá ostatní zastupitele, zda 

chtějí nové sportovní zařízení dle projektu nebo ne. Pan místostarosta Vrána uvádí, že kdyby 

to nechtěli, nezpracovávala by se projektová dokumentace, ale je třeba, aby se s tím pracovalo 

při sestavování rozpočtu a zároveň, aby se tím obec nedostala do potíží. Pan zastupitel 

Sokolínský uvádí, že není vhodné slibovat 10 milionů, když není sestavený návrh rozpočtu na 

rok 2024. Paní Scheichenostová se dotazovala, zda je dotace ve výši 70 % nebo do výše, zda je 

možné, že ani těch 70 % nebude přiděleno. Pan Šprňa uvádí, že výše dotace je do 70 %, ale 

většinou, když je dotace přidělena je ve výši 70 %. Dále uvádí, že projekt stál téměř 1 milion, 

další 1 milion je schválený na opravu střechy, když se připočítají další nutné výdaje na opravu 

sportovního zařízení nebude to o moc méně, že 10 milionů, které by byly jako spoluúčast při 

čerpání dotace. Pan Sokolínský uvádí, že je pro, aby se projekt realizoval, ale že s tím musí 

nejen finanční výbor pracovat v rozpočtu. Pan Janča uvádí, že při nové výstavbě, by byl objekt 

víceúčelový – nebyl by jen pro jeden spolek, ale i pro občany, školu, školku s využitím pro široké 

okolí. Pan Šprňa uvádí, že projekt je takto zpracovaný, aby objekt byl využitelný i pro občany 

– tím, že je v projektu třeba sauna a posilovna. 
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Pan Jablunka žádá o oficiální stanovisko TJ Pilany Zborovice – proč se ve Zborovicích nehraje 

fotbal, slyšel několik verzí, ale nic oficiální od TJ neví. Upozorňuje, že šatny jsou již opravdu 

staré, nemyslí si, že za to může TJ ani starosta obce, ale že je třeba si sednout ke stolu a domluvit 

se, jak se tato situace bude dál řešit. Dotazuje se, zda by se mohlo sportovní zařízení postupně 

rekonstruovat, neboť je v záměrech několik nákladných investičních akcí – nechce jako 

fanoušek jezdit na fotbal do Měrovic. Uvádí, že třeba v obci Břest se již fotbal nehraje, a to se 

tam hrával okresní přebor. Nepovažuje za vhodné, aby to takto skončilo i ve Zborovicích, na 

hřišti se občané scházeli poměrně často a o fotbal zájem byl. Zajímá ho tedy, jak se bude tato 

situace řešit – TJ i zastupitelstvo obce by mělo hledat společné řešení, jak se do Zborovic vrátit. 

K výstavbě polyfunkčního domu uvádí, že je neúnosné, že starší občané musí chodit k lékaři po 

schodech. Pan Šprňa uvádí, že fotbal se ve Zborovicích nehraje z důvodu špatného stavu 

zázemí, proto mládež hraje ve Zdounkách a muži v Měrovicích – uvádí, že je třeba hledat řešení 

společně, aby se mohli vrátit do zařízení, které odpovídá nějakému stavu, neboť se v zařízení 

pohybují také děti. Činnost tedy neruší, jen hrají jinde a hledají možnosti a cesty, jak se vrátit, 

třeba prostřednictvím využití tohoto dotačního titulu. 

Pan Horák se dotázal, zda má objekt nařízenou demolici, proč se nepostupuje postupnou 

rekonstrukcí. Pan Šprňa uvádí, že kdyby se postupovalo podle projektu, tak jde o celkovou 

demolici stávajících prostor a vybudování nového sportovního zařízení – nyní objekt nařízenou 

demolici nemá. Starosta obce uvádí, že si myslí, že není možné stihnout vše potřebné k podání 

žádosti o dotaci. Nyní je schválený záměr na opravu střechy – považuje vhodné mít budovu, do 

které nezatéká. Pan Šprňa doplňuje, že dotaci může podat pouze obec – TJ nyní nemá platnou 

nájemní smlouvu na sportoviště, takže není oprávněné žádost podat stejně tak, jako nemůže 

žádat o ostatní dotace. Navrhuje, že v případě, že by se přistoupilo na postupnou rekonstrukci 

mohou se členové TJ podílet na opravách brigádnickými hodinami, tak aby se mohli na jaře do 

objektu vrátit. 

Starosta uvedl, že dne 16.6.2023 předseda TJ oznámil skončení provozu a doložil zprávy, které 

vypovídaly o stavu objektu, poté tedy zaslal TJ výpověď smlouvy, od 16.62023 není možno vrátit 

dezolátní stav do stavu, aby se na jeře mohli do objektu vrátit. Navrhoval předsedovi, ať 

jednotlivé zastupitele přesvědčí, aby opravy či projekt podpořili – on nemůže u zastupitelů, po 

tom co proběhlo na sociálních sítích a v tisku, lobovat. Starosta vyzval zastupitele, aby se 

jednotlivě vyjádřili. 

Pan Babič upozorňuje, že tento stav nevznikl nějakou havárií, doposud v prostorách TJ 

fungovalo a najednou je z toho taková hrůza. Pan Šprňa uvádí, že situaci řeší již 5 let, kdy se 

zastupitelé byli na objekt podívat a usoudili, že je v dezolátním stavu a již tehdy řekli, že je třeba 

objekt opravit, dodává, že se nechce hádat, ale chce se nějak domluvit. Starosta obce uvádí, že 

za domluvu nepovažuje, když 16.6.2023 oznámí že končí, zašlou zprávy o stavu objektu a 

v červenci se již hraje jinde a na jaře chtějí zpátky. Pan Šprňa uvádí, že kvůli přihlášení do 

soutěží museli takto činnost ukončit a nahlásit, kde budou hrát – zprávy o stavu objektu zaslal 

jako reakci na připomínku pana zastupitele Řezáče – který upozorňoval na možný úraz 

v objektu. Starosta uvádí, že považuje za naprosto nevhodné, kdy TJ předloží revizní zprávu  

o el. instalaci, která je nevyhovující, aby se do šaten dál chodilo a navíc se tam pouštěla el. 

zařízení – pračka. Uvedl, že po předložení revizních zpráv nechal objekt odpojit od el. energie, 

byly vyšroubované pojistky a zajištěný objekt, tak aby v něm nedošlo k úrazu el. energií. Po 
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tomto někdo pojistky zpět našrouboval a v objektu pouštěl pračku. Pan Šprňa uvádí, že toto se 

dělo před 1.8.2023, do kdy mělo TJ platnou smlouvu – starosta upozorňuje, že ale už v této 

době měl revizní zprávu, ze které bylo zřejmé, že el. instalace je nevyhovující. 

Pan Sokolínský se dotazuje, zda v případě, že by se zrealizoval projekt nového objektu má TJ 

spočítané nějaké náklady, kdo by se o objekt staral, jak by to fungovalo. Pan Šprňa uvádí, že 

by v objektu musel být nějaký správce, který by koordinoval činnost na hřišti. Peníze na činnost 

získávají od obce a z dotačních titulů nemá představu jaké by byly náklady. Starosta poukazuje 

na revizní zprávu, ze které usuzuje, že se TJ špatně staralo o vypůjčený majetek, byla uzavřena 

smlouva, dle které mělo TJ dělat opravy do výše 40 tisíc. Pan Šprňa uvádí, že nějaké opravy se 

dělaly, měnil se třeba bojler – ale jaké opravy, když teklo do rozvaděče měli dělat. Pan Horák 

uvádí, že se měli dělat revize každý rok, a dle těchto revizí opravovat co bylo potřeba průběžně, 

a ne ji udělat po 5 letech. Paní zastupitelka Scheichenostová uvádí, že nevidí důvod, proč by se 

měla dělat revize, když teče do rozvaděče. 

Starosta vyzývá ostatní, ať uvedou důvody, proč zde fotbal zpátky chceme? Uvádí, že pokud mu 

dojde dopis, že TJ končí s činností, tak se podle toho obec zařídí – to znamená zajistit stav 

budovy, tak aby do ní neteklo, proto byl v programu k projednání záměr opravy střechy. Další 

návrhy k opravám objektu očekává od ostatních zastupitelů. 

Pan Řezáč uvádí, že až dneska se dozvěděl, že TJ chce hrát fotbal ve Zborovicích – domníval 

se, že tomu tak není. Proto navrhuje TJ, aby napsalo zastupitelstvu dopis, že zde hrát fotbal 

chtějí, dále uvádí že si myslí, že není možné stihnout dotační titul, navíc je částka spoluúčasti 

obce vysoká a není ani jasné, jak v případě zrealizování projektu by se provoz financoval, musel 

by být určitě i personál, který by se o objekt staral. Navrhuje tedy, aby se opravila střecha  

a dál se opravovaly šatny, tak aby byly provozuschopné – všichni asi vidí, že je nyní situace 

jiná, než byla v době kdy se nechal zpracovávat projekt. Paní Políčková uvádí, že když byla 

poslední valná hromada TJ dohodli se, že fotbal do obce chtějí vrátit. Pokud se má jít postupnou 

rekonstrukcí a nebude se realizovat projekt, tak by měli zastupitelé dát najevo, že se to postupně 

vyřeší. Uvádí, že někteří zastupitelé na valné hromadě byli, takže se podivuje, že pan Řezáč 

neví, že TJ chce hrát fotbal ve Zborovicích.  

Pan Horák uvádí, že není možné každé zastupitelstvo obce, řešit tuto otázku v diskuzi, je třeba 

aby toto bylo v programu jednání, vniklo nějaké usnesení a podle toho se potom postupovalo. 

Pan Řezáč uvádí, že s ním o tomto nikdo nemluvil, je přece vhodné toto oznámit písemně 

zastupitelstvu obce a nezakládat na tom, že někteří ze zastupitelů byli na valné hromadě. Paní 

Kuciánová uvádí, že jak řekl starosta obce, přepokládané příjmy z RUD budou kolem 26 mil., 

když se bude žádat o dotaci bude spoluúčast obce 10 mil., což si asi každý umí spočítat, kolik 

to z rozpočtu je. Pan Šprňa uvádí, že měli být členy TJ informování všichni zastupitelé obce, že 

to je chyba, že k tomu nedošlo. On, když včera jednal s paní místostarostkou, tak byla pro cestu 

potupné rekonstrukce, uvádí, že velmi rádi by se vrátili do Zborovic. Starosta uvádí, že proto 

aby se začalo něco dělat je třeba usnesení zastupitelstva obce, další jednání bude v měsíci 

listopadu, pokud některý ze zastupitelů vznese požadavek do programu, tak to tam bude, zatím 

ale nikdo takový požadavek neměl. Pan Zavadil uvádí, že bude lepší opravit střechu, aby do 

budovy nezatékalo a poté řešit co dál, dále se dotazoval pana Šprni, na jak dlouho mají 

sjednané, že budou hrát v Měrovicích, jestli jen do jara. Pan Šprňa uvádí, že tam mohou být  
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i déle, ale že jsou také vázáni sponzory, jak sám říká partnery, tedy z těch největších ALFA 

BLADES, Pilana SB a Kvarcit stav, kteří chtějí, aby se sport vrátil do obce – což je podmínkou 

sponzorování TJ, takže i pro tyto partnery potřebuje nějaký návrh řešení. Starosta obce opět 

zdůrazňuje, že k tomu, aby se mohlo začít něco dělat, je třeba usnesení zastupitelstva obce – 

bod jednání může navrhnout zastupitel a pokud bude vůle zastupitelstva a vznikne usnesení 

bude se dále pokračovat, nyní je schválený záměr opravy střechy. 

Paní zastupitelka Klenovská navrhuje postupnou rekonstrukci a na příštím jednání zařadit do 

bodu jednání. 

Paní zastupitelka Scheichenostová je také pro postupnou rekonstrukci – realizace projektu by 

byla finančně velmi náročná. 

Pan zastupitel Olšina navrhuje postupnou rekonstrukci – nemá nic proti, aby se dál objekt 

opravoval. 

Starosta obce vyzval zastupitele, kteří byli pro postupnou rekonstrukci, v jakém časovém 

horizontu, by chtěli opravy provést.  

Pan zastupitel Jurčík uvedl, že bychom měli být rádi, že se schválila oprava střechy, že je pro 

provedení dalších oprav, ale v nejasném časovém horizontu. Příjmy z RUD jsou menší, než jsme 

očekávali, nyní musíme ufinancovat hasičárnu, poté můžeme uvolnit další peníze, pokud obec 

získá nějaké „mimořádné“ příjmy. 

Pan Jablunka žádal zastupitele, aby dali nějaké podmínky pro TJ, když předseda uvádí, že se 

chtějí vrátit – zda mají podat žádost? Starosta opětovně uvádí, že je třeba podpory 

zastupitelstva obce, kterých je celkem 11, starosta je jeden z 11 ne ten, který rozhoduje sám. 

Může svolat zastupitelstvo obce klidně za 14 dnů, ale musí k tomu být vůle zastupitelstva. 

Starosta obce znovu vyzval zastupitele, kteří byli pro postupnou rekonstrukci, v jakém časovém 

horizontu, by chtěli opravy provést. Paní Scheichenostová navrhuje, aby se udělal na příští rok 

2024 plán investic, a s tím se to provázalo, není stavitel, takže není schopna odhadnout, jak 

dlouho bude trvat oprava střechy a poté další práce. Paní ředitelka MŠ Klabalová upozorňuje, 

že je třeba při sestavováním rozpočtu brát v potaz stav rozvodů v mateřské škole, již v dřívějších 

letech se to odkládalo, myslí, že nyní už je stav takový, že by bylo třeba opravu opravdu provést. 

Paní Klenovská uvádí, že nedokáže říct, jak dlouho mohou práce trvat, musí se nejdříve opravit 

střecha a podle toho postupovat dál. 

Paní Kuciánová uvádí, že je ráda, že se podařil odsouhlasit záměr opravy střechy, další opravy 

budou probíhat podle toho, kolik na to bude financí. Pan Šprňa uvádí, že zrovna dnes schválený 

investiční záměr obce na opravu šaten na sokolovně se mu zdá méně potřebný než oprava šaten 

na hřišti. Pan Vrána upozornil, že se jednalo jen o schválení záměru. Pan Drobil uvádí, že 

projekt je určitě krásný, osobně ho neviděl, ale určitě se nestihne. Poukazuje, že 30 mil. byla 

cena dříve, nyní to bude minimálně 40, neboť ceny neustále stoupají, což paní Políčková, jako 

skoro stavařka určitě ví. Pokud se opraví střecha, může se pokračovat dál, třeba i svépomoci 

je to o domluvě. Upozorňuje, že na minulém veřejném zasedání byl pan předseda TJ požádán, 

aby předložil doklady, které prokazují provádění oprav v rozsahu 30 tisíc za rok – a že toto 

neučinil.  
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Pan Fiury uvedl, že dle něho je pro obec lepší objekt postupně zrekonstruovat, spoluúčast obce 

při akci za 30 milionů, což už letos bude určitě více, je velká. Myslí si, že kdyby zastupitelé 

nechtěli objekt dále opravovat, asi by jich 11 nehlasovalo pro opravu střechy, ale nejde nyní 

říci jak budou práce postupovat, když neví jaké budou příjmy z RUD – vše je závislé na rozpočtu 

obce. 

Pan Indrák upozorňuje, že schválené záměry jsou ve výši několika desítek milionů – starosta 

uvádí, že jde o schválené záměry a nyní to bude o preferencích zastupitelů a občanů co se bude 

realizovat a kdy. 

Pan Horák upozorňuje, že v areálu fotbalového hřiště je vystavěna zídka, na které jsou kachle, 

které nedrží – považuje to za velmi nebezpečné, při akci hasičů mohlo dojít ke zranění dítěte. 

Požaduje, aby ten, kdo zídku postavil nebo obec toto v zájmu bezpečnosti opravila. Starosta 

uvedl, že tam dnes byl se zámečníkem zaměřit zábradlí. Dále pan Horák upozorňuje, že diskuze 

kolem hřiště a TJ je na každém zasedání, vždy v bodu diskuze, takže po dlouhosáhlé diskuzi 

není žádné usnesení, protože v diskuzi nelze hlasovat – považoval by za vhodné, aby se toto 

neřešilo v diskuzi, ale byl to samostatný bod jednání zastupitelstva obce a vniklo z toho nějaké 

usnesení, podle kterého by se dál postupovalo. Pan zastupitel Řezáč uvedl, že na bodu jednání 

to nebylo, protože zastupitelé neměli oficiální sdělení, že se chce TJ do Zborovic vrátit.  

Dále pan zastupitel Řezáč uvedl, že se dozvěděl, že nechodí zastupitelé na veřejné schůze, ale 

že je to zasedání panoptikum – nyní má tedy pocit, že již bude zasedání panoptikum u konce. 

Dočetl se, že si dobře bydlí a proto nehlasuje – těší jej, že má pan Růžička zájem o to, jak si 

bydlí – on v domě bydlí od roku 1986 a je za to vděčný a je rád, že tam může bydlet. Dále prý 

panu Růžičkovi vadilo, že nechodí pan zastupitel Řezáč na zasedání. Uvádí, že zřejmě si pan 

Růžička neuvědomil, že byla pandemie covidu, uvádí, že na JIP ošetřoval pozitivní pacienty 

každý den, a proto aby zabránil případnému šíření viru, na zasedání nechodil. Doplňuje, že 

práce ve zdravotnictví nebyla v tuto dobu vůbec jednoduchá, zůstane mu v poměti navždy. 

Pan Růžička poděkoval panu Řezáčovi za vyjádření a dotazoval se zastupitelů, jak vypadá 

vyjádření k žádosti o prodej pozemku, 3 měsíce uplynuly od zasedání zastupitelstva obce, 

přesně před měsíce poslal dopis na všechny zastupitele a nedostal žádnou odpověď. Dotazuje 

se, co se bude dít dál, jaké je právní stanovisko. Pan zastupitel Řezáč uvedl, že když při minulém 

zasedání zastupitelstva obce začal na dotaz pana Růžičky odpovídat řekl „ať si lezeme do 

prdele“ a z jednání odešel, takže z tohoto důvodu nebude odpovídat. Starosta obce uvádí, že 

tomu není tak, že by se v této věci nic nedělo – v červenci bylo panu Růžičkovi, do datové 

schránky, zasláno vyjádření, že na zasedání zastupitelstva obce nevzniklo usnesení o prodeji 

části pozemku. Na podatelnu obce byl doručen dopis, který byl předán zastupitelům – za sebe 

uvádí, že neměl na co z dopisu odpovídat, nebyla tam žádná otázka. Pan Růžička uvádí, že 

v dopise jasně vyzývá zastupitele, aby se vyjádřili což neudělali. Chce znát právní stanovisko, 

a to, jak se v této věci bude dále pokračovat, chce celou věc ukončit s jakýmkoliv výsledkem - 

má pocit, že s ním zastupitelé zametají. Starosta se dotazuje pana Růžičky, jestli má pocit, že 

s ním někdo zametá – pan Růžička uvádí, že má, a že je to většina zastupitelstva. Na otázku, jak 

to zametání dělají – pan Růžička neodpověděl. Starosta vyzývá pana Růžičku, ať si pošle žádost 

na obec o vyjádření a že mu bude do 30 dnů odpovězeno. Pan Růžička uvádí, že mu obec 

ubližuje tím, že neřeší vzniklou situaci. Domnívá se, že při prodeji pozemku synovi pana 
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zastupitele Sokolínského připravilo zastupitelstvo obec o 26.508,- Kč bez DPH. Starosta se 

dotazuje pana Růžičky, jestli nyní mají zastupitele obec „odrbat“ (za tento výraz se starosta 

omluvil) o 16 tisíc v případě tohoto pozemku. Pan Růžička upozorňuje na rovnoprávnost – 

upozorňuje, že se jedná o stejný pozemek, který se prodával panu Sokolínskému. Starosta 

odkazuje na odpověď, kterou zaslalo panu Růžičkovi ministerstvo vnitra na podnět, který řešilo 

na základě oznámení pana Růžičky. Pan Růžička se o odpověď ministerstva vnitra s přítomnými 

nepodělil. Starosta obce se domnívá, že pokud někdo má něco uskladněné na cizím pozemku, 

tak se buďto nějak domluví nebo to uklidí. Pan Růžička uvádí, že se o pozemek dobrovolně 

staral zavedl novou elektrickou přípojku, založil trávník, sekal, užíval. Starosta se dotazuje, 

proč pan Růžička neřešil majetkoprávní vztahy, než začal do pozemek užívat – pan Růžička 

uvedl, že měl v té době jiné starosti. Pan Růžička opakovaně vyzývá k návrhu řešení – starosta 

uvádí, že jakékoliv řešení je nyní nehospodárné. Pan Sokolínský se dotazoval, zda se jedná  

o „černé stavby“ pan Růžička uvádí, že stavby postavil pan Maňásek a že o majetkoprávní 

vztahy se měl starat on, a také obec. Paní zastupitelka Kuciánová uvádí, že pan Maňásek platil 

nájemné, což Růžičkovi neplatí a neplatili, dále upozorňuje, že pozemek byl zasíťovaný, když se 

tam Růžičkovi nastěhovali, a i proto má jinou hodnotu než část pozemku, která se prodávala 

panu Sokolínskému.  Pan zastupitel Sokolínský se ptá, zda má pan Růžička na stavby nějakou 

kupní smlouvu – pan Růžička uvádí, že nemá. Paní Kuciánová se dotazuje, zda má pan Růžička 

smlouvu na el. přípojku – pan Růžička uvádí, že nemá že došlo k přepisu z pana Maňáska na 

něho a on dělal jen nový přívod. Pan Růžička uvádí, že se stavby rád vzdá, ale potřebuje nějaké 

stanovisko, zda se bude pozemek pronajímat nebo ho má k určitému datu vyklidit. Starosta 

uvádí, že obec tento pozemek nepotřebuje s čímž souhlasí i pan Sokolínský. Paní Kuciánová 

uvádí, že by bylo potřeba doplatit nájemné za dobu užívání. Pan Růžička předpokládá, že toto 

řešení zná právnička obce a on, pokud mu dojde dopis, že má uhradit, tak uhradí. 

Paní Kuciánová uvedla, že využije přítomnosti pana Růžičky – neboť se po návratu z dovolené 

dověděla, že chce cestu ke svému domu, což se v současné době nezakládá na pravdě a pan 

Růžička to rozhodně nemá řešit na sociálních sítích. Pan Růžička opět odchází ze zasedání 

zastupitelstva obce. Paní Kuciánová uvedla, že o zpevnění cesty žádala již v roce 1989- kdy jí 

nebylo vyhověno z finančních důvodů. Cesta byla minulosti zatěžována, například když se 

dělaly železniční přejezdy nebo když se dělaly ulice Za Nádražím – cesta vypadala hrozně 

a i přes to, nikdy asfalt kolem domu nechtěla – takže neví proč si pan Růžička dovoluje 

prezentovat, že chce paní Kuciánová cestu – chce jen slušně chodit k nemovitosti. 

 

21) závěr 
 

Do diskuze se již nikdo z přítomných nepřihlásil, starosta přešel k bodu pořadu č. 21) závěr. 

Poděkoval všem přítomným za jejich účast na VII. veřejném zasedání zastupitelstva obce 

Zborovice, za jejich podnětné připomínky a náměty k diskuzím, a všem popřál příjemný zbytek 

večera. 

 

Veřejné zasedání zastupitelstva obce bylo ukončeno 29.6.2023 ve 20:49 hodin. 
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______________________      ______________________ 

Vítězslav Hanák       Miloslav Jurčík 

starosta obce        ověřovatel 

 

 

______________________      ______________________ 

Mgr. Zdeňka Kuciánová      Ivo Sokolínský 

místostarostka obce       ověřovatel 

 

 

______________________ 

Martin Vrána 

místostarosta obce 

 


